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• Jaija Juurikkala:

Mam wyjątkowego syna i pragnę dla
niego wszystkiego, co najlepsze.
Pewnego dnia powiedział mi, że
postanowił zostać katolikiem i
wstąpić do Opus Dei. Poznał
nauczanie św. Josemaríi. Ja nie



jestem katoliczką. Kim jest św.
Josemaría?

• Lektor:

Josemaría Escrivá jest świętym
naszych czasów, który głosił, że
wszyscy chrześcijanie mogą stać się
świętymi, służąc Bogu i innym
poprzez swoje codzienne zajęcia.

Był człowiekiem, który ufał Bogu,
który nazywał Boga swoim Ojcem i
który odnalazł Go opiekując się
śmiertelnie chorymi w Madrycie.
Przeżył prześladowania religijne
podczas hiszpańskiej wojny
domowej. A w kilka lat później
znaleźli się tacy, którzy oskarżyli go o
herezję, ponieważ głosił coś zupełnie
wówczas nowatorskiego.

• Św. Josemaría:

Zbliżyłem się do tabernakulum,
uklęknąłem i powiedziałem: “Panie,
jeśli Ty nie potrzebujesz mojego



honoru, dlaczego ja mam go
pragnąć?”

• Napis:

“Panie, jeśli Ty nie potrzebujesz
mojego honoru, dlaczego ja mam go
pragnąć?”

• Lektor:

W 1928 założył Opus Dei, którego
misją było szerzenie świadomości, że
wszyscy chrześcijanie są powołani,
aby spotkać Boga pośród swojej
zwyczajnej pracy… Pracy, która jest
wykonywana dobrze i w służbie
innym.

• Św. Josemaría:

Abyś mógł ofiarować Bogu swoją
codzienną pracę tak, by Jego
zadowolić, każdego dnia wykonuj ją
lepiej, z jak najlepszymi intencjami, z
coraz większym zaangażowaniem i
uczuciem, z myślą nie tylko o sobie i



swoich najbliższych, ale o całym
społeczeństwie, o innych ludziach.
Powiadasz, że to trudne, ale wiem, że
to właśnie robisz, ponieważ masz
wielkie serce.

• Napis:

„By ofiarować Bogu twoją pracę,
wykonuj ją każdego dnia lepiej,
myśląc o całym społeczeństwie”.

• Papież Benedykt XVI:

Św. Josemaría powiedział: „Od tego,
czy ty i ja postępujemy zgodnie z
wolą Bożą – nie zapominaj o tym –
zależy wiele istotnych rzeczy”. To
ważne słowa, które powinny skłaniać
do myślenia.

• Napis:

„Od tego, czy ty i ja postępujemy
zgodnie z wolą Bożą – nie zapominaj
o tym – zależy wiele istotnych
rzeczy”. DROGA, 755.



• Lektor:

Wiele inicjatyw społecznych i
edukacyjnych, które miały na celu
promocję godności osoby ludzkiej,
powstało z jego duchowej inspiracji:
uniwersytety, centra badawcze,
szkoły kształcenia zawodowego,
akademiki dla studentów, szkoły
podstawowe i średnie, centra
medyczne…

Jan Paweł II ogłosił go świętym w
październiku 2002.

• Papież Jan Paweł II:

Można powiedzieć, że był on
świętym zwyczajności.

• Napis:

Można powiedzieć, że był on
świętym zwyczajności.

• Lektor:



W latach 1970-tych podróżował do
wielu krajów w Europie i Ameryce,
aby głosić katechezę. Niektóre z jego
spotkań z wieloma tysiącami ludzi
zostały zarejestrowane na filmach.

• Św. Josemaria:

Jak moglibyśmy żyć, gdybyśmy nie
byli zakochani? Ja tego nie
rozumiem. Ja żyję, ponieważ jestem
zakochany. Gdybym nie był, nie
nadawałbym się do życia. Jestem
szalony. Nazywano mnie szaleńcem
nie raz i w ogóle nie dbam o to. Mają
rację. Zgadzam się z tymi, którzy
mówią, że oszalałem. Co więcej: chcę,
żebyś i ty oszalał z miłości”.

• Napis:

Wezwani do miłości.

• Napis:

Jaija Juurikkala, Finlandia

• Jaija Juurikkala:



Mój syn, po tym jak został członkiem
Opus Dei, zaczął się zmieniać.
Pierwsza zmiana polegała na tym, że
zainteresował się sprawami innych
ludzi i zaczął być o wiele bardziej
radosny niż dawniej.

• Św. Josemaria:

Bo bez miłości nie da się żyć.
Wszyscy macie wielkie pragnienie,
by czynić wielkie rzeczy i wkładać w
życie całe swe serce.

• Napis:

Nie da się żyć bez miłości.

• Pierluigi Bartolomei:

Kiedy byłem w szkole, wyobrażałem
sobie, że możemy zmieniać świat,
zbierając ludzi, ludzi w moim wieku,
którzy będą aktywni politycznie, w
duchu skrajnej lewicy. Metody jakich
używaliśmy polegały na organizacji
demonstracji, walce z policją,



rzucaniu kamieni, podpalaniu
samochodów, staraliśmy się
uporządkować wszystko na nowo
przemocą, atakując innych, prawem
silniejszego. Potem zdarzyło mi się
obejrzeć film o św. Josemarii
Escrivie, założycielu Opus Dei. Film
był po hiszpańsku. Ja nie znam
hiszpańskiego. Nie rozumiałem ani
słowa z tego, co mówił. Ale pod
koniec filmu, w cudowny sposób,
wszystko stało się dla mnie jasne.
Zobaczyłem, że pod sutanną ma
bijące serce, które naprawdę
pozwala mu polecieć wysoko w górę
i zrozumiałem, że moje życie –
mówiąc wprost - było życiem
podwórzowego zwierzęcia.

• Napis:

Pierluigi Bartolomei, Rzym, Włochy

Nauczyciel i producent teatralny

• Św. Josemaria:



Z otwartymi ramionami, by
przygarnąć wszystkich, tych z
prawej, tych z lewej, tych z przodu i
tych z tyłu! Wszystkich, absolutnie
wszystkich! Nie możemy zamykać
ramion przed nikim. Nie możemy
być ludźmi jednej partii. Nie możemy
mówić o walkach, walka jest
antychrześcijańska. Ani o kłótniach.
Powinniśmy mówić o
porozumieniach. Powinniśmy mówić
o wymianie zdań, w celu osiągnięcia
zgody. Ale o zwalczaniu się? O
nienawiści? Nie!

• Napis:

Nie możemy zamykać ramion przed
nikim.

Wymiana zdań, w celu osiągnięcia
zgody.

• Napis:

Jorge Jacobson, Buenos Aires,
Argentyna



Dziennikarz

• Jorge Jacobson:

Dla mnie treść przesłania św.
Josemarii jednoczy, ponieważ łączy,
zbiera i scala ludzi o najrozmaitszych
sposobach myślenia, którzy jednak
zgadzają się co do jednej
podstawowej zasady – dobra
bliźniego i na tej podstawie, co do
czegoś, co zawsze głosił św.
Josemaria: trzeba służyć bliźniemu.

• Św. Josemaria:

Nasz Pan sprawia, że żyjemy
miłosierdziem i kochamy się z
miłości do Jezusa, z miłości do
Kościoła. Z miłości do wszystkich.
Chcielibyśmy czynić dobrze
wszystkim. Nie jesteśmy grupką,
zamkniętą grupką, ale jesteśmy
otwarci na wszystkich.

• Napis:



Pragniemy dobra dla wszystkich

• Napis:

Hubert Muhemeri, Kinszasa, Kongo,
policjant

• Hubert Muhemeri:

Podszedłem do generatora
elektrycznego i płomień buchnął mi
prosto w twarz, a podmuch odrzucił
mnie o kilka metrów. Córka zabrała
mnie i zawiozła prosto do szpitala
Monkole. Spotkałem tam księdza,
który dał mi kilka książeczek na
temat życia św. Josemaríi i wtedy
zacząłem dostrzegać, że ludzie tam
żyją duchem porządku, dyscypliny i
świętości, duchem, który daje im siłę,
z jaką prowadzą całą instytucję.

• Św. Josemaría:

Włóż w to serce, a wówczas
obdarzysz delikatnością życie wielu
ludzi, którzy są samotni,



pozostawieni bez wsparcia, bez
serdecznego słowa, bez uśmiechu i
bez pełnego czułości spojrzenia.
Twoje serce!

• Napis:

Włóż w to serce, a wówczas
obdarzysz delikatnością życie wielu
ludzi.

• Jaija Juurikkala:

Mój syn i ja mieliśmy zawsze bardzo
dobre stosunki. Kiedy stał się
członkiem Opus Dei, otworzył swe
serce na Boga i to wpłynęło na nasze
kontakty. Teraz jesteśmy o wiele
bardziej zjednoczeni, w tym sensie,
że przez cały czas odczuwamy swą
miłość.

• Św. Josemaría:

Ponieważ pragniemy pokoju, pokoju
na świecie, pokoju w kraju, pokoju w
rodzinie, pokoju sumienia… dlatego



podejmujemy walkę. Pokój jest
skutkiem wojny. Zawsze modlę się o
to samo. A kiedy mamy pokój,
osiągamy radość, która jest darem
chrześcijańskim.

• Napis:

Ponieważ pragniemy pokoju…

Podejmujemy walkę

Kiedy mamy pokój…

Mamy radość.

• Napis:

Maria Brown, Londyn, Anglia

Dyrektorka Baytree Centre, Projektu
Społecznego.

• Maria Brown:

Przyzwyczajona jestem do oceniania
ludzi, ponieważ wydaję opinie… To
znaczy, gdy jesteś naukowcem



analizujesz sytuację i wyciągasz
wnioski z przeprowadzonego
eksperymentu. Więc przyzwyczajasz
się robić to samo w swoim życiu. Gdy
współpracujesz z ludźmi jest inaczej,
to inna sprawa. A św. Josemaría i
jego nauczanie – a staram się
zastosować je do mego życia –
sprawia, że staram się nie osądzać
życia ludzi i ich zachowań. Staram
się postawić siebie na miejscu tej
osoby i zobaczyć, jak sama bym się
zachowywała, gdybym znalazła się w
jej sytuacji.

• Św. Josemaría:

W jakimś celu jesteśmy na tej ziemi,
po coś innego niż by zaspokoić nasz
egoizm. Żyjemy dla naszego
przyszłego szczęścia, będąc
szczęśliwymi już tutaj.

• Napis:

W jakimś celu jesteśmy na tej ziemi.



• Napis:

Anu Thomas, New Dehli, Indie

• Anu Thomas:

Kiedy pracowałem, robiłem swoje
studia po doktoracie w dziedzinie
badań nad środowiskiem
naturalnym. Miałem okazję
pracować wśród bardzo biednych
ludzi w bardzo oddalonych
wioskach, gdzie nawet władze mają
trudności z doprowadzeniem
elektryczności i wody. Więc na
terenie gdzie pracowałem zdałem
sobie sprawę, że środowisko i rozwój
są ze sobą wzajemnie powiązane.
Więc zacząłem tam pracować,
zacząłem pracować z kobietami. A
im bardziej pracowałem z ludźmi
tym bardziej zdawałem sobie
sprawę, jakie miałem szczęście w
życiu i jak wielkie błogosławieństwo
mnie spotkało…

• Napis:



Bp Ricardo García García, Lima, Peru

Biskup Prałat Yauyos

• Bp Ricardo García García:

Staramy się, by w każdej
miejscowości, w każdej wspólnocie,
była osoba będąca dobrym dzieckiem
Bożym, osoba oddana, która wspiera
tam zarówno inicjatywy materialne
jak i duchowe.

• Napis:

Libertad Fernández Cañete, Peru

Zarządzająca gospodarstwem
wiejskim w Condoray

• Libertad Fernández Cañete:

Musieliśmy się dokształcić,
przygotować… Po co? Aby oni mogli
podnieść swój poziom życia i
potraktować edukację, jako podstawę
rozwoju mimo swego ubóstwa.



• Bp Ricardo García García:

Trzeba sprawiać, by ludzie wciąż coś
robili. Nie tylko dawać im rzeczy, nie
tylko im opowiadać o czymś, ale
pomagać, by sami coś zrobili.

• Libertad Fernández Cañete:

Musimy wychodzić i kształcić w
sprawach zawodowych tę grupę
osób, bo chodzi tu nie o jedną, ale 35
czy 50 osób w każdej wiosce, a wtedy
praca się zwielokrotnia. Ponieważ
nie dotyczy pojedynczych osób, ale
wielu z nich. Komu powinniśmy za to
dziękować? Św. Josemaríi.

• Napis:

Adolphe Ndrabu, Kinszasa, Kongo

Lekarz z Monkole

• Adolphe Ndrabu:

Nie powinieneś spoglądać na
człowieka tylko z jednego punktu



widzenia, ale raczej patrzeć nań jako
na pewną całość. Przesłanie św.
Josemaríi pozwala mi wszelkie
posiadane przeze mnie środki,
zarówno materialne, jak i duchowe,
przeznaczyć na służbę innym. To
posłanie pozwala użyć wszystkich
godziwych środków w celu
opanowania HIV.

• Św. Josemaría:

Więc taka jest radość, jaką
odczuwam: widzieć, że istnieje wiele
dusz na świecie, ze wszystkich ras,
mówiących wszystkimi językami,
które odczuwają to samo co wy, które
patrzą czystym wzrokiem, które
potrafią wybaczać, być
wyrozumiałym i współżyć z innymi…

• Napis:

Modeste Mutinga, Kinszasa, Kongo

Senator



• Modeste Mutinga:

Wyobrażałem sobie, że polityka
polega na sprawowaniu władzy, ale
wtedy spotkałem Josemaríę i
nauczyłem się, że od samego
początku praca jest środkiem do
uświęcania się, a polityka powinna
polegać na sprawiedliwym
rozdzielaniu owoców pracy.

• Napis:

Sebastian Millet, Londyn, Anglia

Wiolonczelista

• Sebastian Millet:

Kiedy występuję, czuję, że jestem
tam, aby służyć ludziom, dla których
gram. Więc często występowanie
mnie samego nie bawi, ale
chciałbym, by podobało się
publiczności. Dzięki muzyce
pozwalam im czuć się bardziej
szczęśliwymi. Poza tym, jeśli jest to



głęboka muzyka – a często lubię grać
muzykę, która dotyka duszy – jeśli to
są wielcy kompozytorzy, to
zazwyczaj dotyka ona ludzkich dusz i
podnosi je duchowo.

• Napis:

Clare Czerwinke, Londyn, Anglia

Gospodyni domowa

• Clare Czerwinke:

Kiedy ludzie przychodzą do mojego
domu, mówią: „Świetnie gotujesz. Jak
ty robisz te wszystkie pyszności?”. A
ja mam taki sposób: to, co możesz
dodać do przepisu to miłość, rób to z
miłości, wtedy smakuje inaczej. Nie
żartuję.

Zrób wielki garnek sosu bolońskiego,
wielką lasagne’ę, gotuj dla wielu
ludzi i dlatego, że kochasz ludzi,
którym sprawiasz przyjemność, że



kochasz ludzi, którzy przewijają się
przez twój dom.

• Napis:

Paola Grossi Grondi, Rzym, Włochy

Malarka

• Paola Grossi Grondi:

Wielki Michał Anioł zwykł mawiać:
„Wciąż się uczę”, a ja wywiesiłam to
zdanie u siebie w pracowni, aby mi
przypominało o tym, że należy wciąż
wzrastać w formacji i w nauce. To
samo przekonanie znajduję u św.
Josemaríi, że mimo że jesteśmy
bardzo mali, niemniej z Bożą pomocą
i przy naszej własnej pokorze
możemy dokonać tak wielkich
rzeczy, jakie czynił Michał Anioł.

• Św. Josemaría:

Dbaj o szczegóły z miłości.

• Paola Grossi Grondi:



To wspaniałe, że najprostsze i
najpiękniejsze przesłanie, jakie
zostawił nam św. Josemaría, jest
takie, że możemy odnaleźć piękno, a
zatem i Boga, w drobnych rzeczach.
To jest kompletna zmiana myślenia –
to jest jakby nadawanie nazwy temu
mojemu poszukiwaniu, które jest
poszukiwaniem w każdym Boga,
którego on ma w sobie.

• Św. Josemaría:

Ponieważ w Opus Dei każdą pracę
można uświęcić. Każdy rodzaj
uczciwej pracy nadaje się by ją
uświęcać, by być uświęconą i by być
środkiem do świętości. Wszystko
jedno czy jest to praca fizyczna czy
umysłowa. To wszystko jedno. Ta jest
więcej warta, która została
wykonana z większa miłością. Rób
rzeczy z wielką miłością i będą
więcej warte niż uczynione przez
kogokolwiek innego.

• Napis:



Carey Campbell, Lima, Peru

Gospodyni domowa, psycholog

• Carey Campbell:

To przesłanie nadaje sens życiu.
Pomyśl: dlaczego cały czas
pracujemy i po co wciąż staramy się
być lepszymi? Dla nas samych?
Wydaje mi się to dość puste. Stracisz
motywacje po miesiącu, może nawet
po tygodniu. Jeśli to robisz z miłości,
potrwa to całe życie. Prawda?

• Jaija Juurikkala:

Kiedy mój syn przystąpił do Opus
Dei, wiele osób było zaskoczonych,
ponieważ myśleli, że jest to
organizacja pełna ograniczeń, ale
mój syn podążał swoją drogą, idąc za
głosem serca.

• Napis:

Abraham Thomas, New Dehli, Indie



Dziennikarz

• Abraham Thomas:

Nie jestem rzymskim katolikiem,
jestem wyznawcą kościoła
syryjskiego. Ale św. Josemaría
wpłynął na to, żebym prowadził
chrześcijańskie życie. I wydaje mi
się, że był to zwrotny moment w
moim życiu. Bóg był bardzo blisko
mnie. Starałem się jak najwięcej
dowiedzieć o Bogu z książek, z Pisma
Świętego, ale nigdy nie poczułem, że
jest tak blisko mnie, że mogę Go
poczuć, mogę z Nim rozmawiać i
właśnie tu, myślę, św. Josemaría dał
mi tę bliskość z Bogiem.

• Napis:

Boga spotykamy w naszym życiu
codziennym.

Bóg jest Ojcem.

Możemy Go spotkać w każdej chwili.



• Św. Josemaría:

Boga spotykamy w naszym życiu
codziennym. W różnych momentach
każdego naszego dnia, takich
samych, dziś, jutro, wczoraj,
przedwczoraj i pojutrze. On jest w
naszych obiadach i kolacjach. W
naszych rozmowach, i naszym
płaczu, i w naszym śmiechu. Jest we
wszystkim. Bóg jest Ojcem, bez
którego... Jeśli chcemy do Niego iść,
możemy Go spotkać w każdej chwili.

• Napis:

Boga spotykamy w naszym życiu
codziennym.

Bóg jest Ojcem.

Możemy Go spotkać w każdej chwili.

• Abraham Thomas:

Mogę z Nim chodzić, rozmawiać z
Nim, mogę myśleć wraz z Nim i mogę



Go nawet poprosić, by podejmował
za mnie decyzje.

• Św. Josemaría:

Masz Go blisko, że jest w tobie, daje
ci życie nadprzyrodzone, nadaje
wysokość, kolor, smak, ciekawość i
radość twemu życiu. Tam jest Bóg.

• Napis:

Stephen Tsang, Londyn, Anglia

Architekt wnętrz

• Stephen Tsang:

Nie byłem katolikiem, ale
natychmiast zdałem sobie sprawę, że
Bóg jest Bogiem osobowym, kiedy już
poczujesz, że masz kontakt z
osobowym Bogiem, nie będziesz się
oglądał wstecz.

• Św. Josemaría:



Chcę być dzieckiem Bożym, spotykać
się z Bogiem, zachowywać się, jak
człowiek, który wie, że ma wieczne
przeznaczenie, a poza tym… iść przez
życie, czyniąc dobre, jak tylko mogę:
rozumiejąc innych, będąc dla nich
wyrozumiałym, wybaczając im,
współżyjąc z innymi.

• Napis:

Baby Tendobi, Kinszasa, Kongo

Lekarka, Monkole

• Baby Tendobi:

Gdybym ja straciła odwagę pierwsza,
nie mogłabym podtrzymywać na
duchu ich, by żyli dalej. Siła jaką
mam, pochodzi właśnie z nauczania
św. Josemaríi oraz z codziennego
wysiłku, jaki zawsze wkładamy w
pracę polegającą na wspieraniu ludzi
– wszystko to daje mi tę odrobinę
odwagi. Jednak czasem ludzie już są
na skraju wytrzymałości z powodu



trudności, jakie ich tutaj spotykają i z
powodu wszystkiego, co dzieje się w
kraju, wokół nich. Mimo to zawsze
podtrzymuję ich na duchu, mówiąc
im, że nawet jeśli nie rozumieją tych
spraw, które nas spotykają, wszystko
to obróci się na dobre, że jesteśmy
dziećmi Boga, że zawsze musimy
walczyć o to, by wytrwać i w końcu
zwyciężymy.

• Jaija Juurikkala:

Kiedy mój syn stał się członkiem
Opus Dei, rozmowy z nim, sprawiły,
że zaczęłam się zastanawiać się nad
sensem życia.

• Napis:

Oskari Juurikkala, Finlandia

• Oskari Juurikkala:

Myślę, że nauka Kościoła wzbogaciła
moje życie, ułatwiając mi znaleźć
odpowiedzi na wielkie życiowe



pytania. Pytania, na które często nie
mamy dobrych odpowiedzi, jak np.
na to o sens życia.

• Napis:

Ashish Turkey, New Delhi, Indie

Studentka, chora na białaczkę

• Ashish Turkey:

Dawniej uważałam, że pieniądze są
tutaj, na tym świecie, wszystkim, ale
odkąd zachorowałam i cierpiałam,
kiedy spotkałam wielu ludzi, a oni
naprawdę się mną zajęli i modlili się
za mnie, wówczas moje myślenie
automatycznie się zmieniło. Nie! To
jest miłość, a Bóg jest miłością. W ten
sposób wiem o tym dobrze, że miłość
jest Bogiem, a Bóg jest miłością.

• Napis:

Candice Leung, Kanada

• Candice Leung:



Św. Josemaría nigdy z nikogo nie
rezygnował. Mówił o tym, że jeśli
nawet spotykasz kogoś, kto z
zewnątrz wydaje się naprawdę
okropny, gdy dotkniesz wnętrza tej
osoby, tam zawsze jest coś naprawdę
dobrego i zawsze istnieje droga, by
zmienić go na lepsze. To daje mi
wiele nadziei, ponieważ ja
chciałabym być dobrą osobą. Dlatego
czytam książki. I św. Josemaría
mówi, że jeśli zrobisz coś złego, nie
ma sprawy, możesz po prostu
zawrócić i spróbować raz jeszcze.

• Św. Josemaría:

Jeśli sam na sam odwołasz się do
czyjegoś serca, jeśli mocno
zakołatasz do czyjegoś serca, sam na
sam, czasami okaże się twarde i
zadźwięczy głucho, ale to dlatego, że
jest z brązu, a serce z brązu, które
włożysz do ognia, stopi się we łzach.

• Napis:



Andrew Tucker, Londyn, Anglia

Trener piłki nożnej

• Andrew Tucker:

Byłem alkoholikiem, miałem
problem z piciem i ktoś z moich
przyjaciół zasugerował mi, że
powinienem się modlić o to, by
spróbować zerwać z tym, ale
początkowo uciekłem od tego. Po
pewnym czasie doszedłem jednak do
punktu, gdy pomyślałem, że lepiej
spróbować tak zrobić. I tak zrobiłem.
A od momentu, gdy zacząłem się
modlić, poczułem silnie powołanie
do Kościoła katolickiego i wiedziałem
o tym. Po pewnym czasie po raz
pierwszy trafiłem na nauczanie św.
Josemaríi. To, co wydało mi się
naprawdę pomocne to to, że dało mi
ono wskazówkę, że teraz wszystko w
życiu powinno być dla Boga. Gdy
więc przechodzę przez trudności, a
wciąż to się zdarza od czasu do
czasu, wtedy po prostu ofiarowuję to



Bogu, a wtedy czuję, że mój umysł
siębardziej uspokaja i wiem, że jakieś
dobro z tego wyniknie i nie
potrzebuję już litować się nad sobą,
jak dawniej, co często prowadzi do
picia.

• Ashish Turkey:

Po przeczytaniu książki św. Josemaríi
znalazłam w niej inspirację. Bardzo
mnie poruszyła i dzięki temu
zmieniłam się bardzo, ponieważ
poszłam w kierunku uczynienia z
siebie doskonałej osoby, można
powiedzieć – w kierunku świętości.

• Jaija Juurikkala:

Wiele osób myli się, jeśli chodzi o
rozumienie cierpienia przez św.
Josemaríę. Ja jestem otwarta na
zrozumienie, jaki jest prawdziwy
sens cierpienia.

• Św. Josemaría:



Bóg nie jest jakąś abstrakcyjną ideą.
Nie jest jakimś odległym bytem. Jest
lepszy niż dobra matka, nie cieszy się
z naszego nieszczęścia, ale z tego, co
dla nas dobre. Jeśli zabierasz z rąk
twego małego synka nóż, albo
brzytwę, albo zapałki, którymi się
bawi, ponieważ boisz się, że sobie
zrobi krzywdę, malec protestuje, że
to ty robisz mu krzywdę, bo
zabierasz mu zabawkę. My
spoglądając na ten świat, oglądamy
tkaninę od tyłu, od lewej strony. I nie
rozumiemy, że szczęście czeka nas
później, że to wszystko mija, jak
woda, która przecieka nam między
palcami. Wszystko to minie szybko.
Tempus breve est – powiada Duch
Święty. Czas na to, by kochać jest
bardzo krótki.

• Napis:

Bóg jest lepszy niż dobra matka.

My oglądamy tkaninę od lewej
strony.



Czas na to, by kochać jest bardzo
krótki.

• Napis:

Kyet Marie Mutinga, Kinszasa, Kongo

Chora na raka

• Kyet Marie Mutinga:

Ciężko zachorowałam, na raka jelita
grubego – właśnie w takich trudnych
chwilach twoi sąsiedzi, „inni ludzie”,
twoi krewni i twoi przyjaciele
pokazują miłość, jaką do ciebie czują,
to znaczy – pomagają ci , dają ci po
prostu dobre rady, albo przynoszą
coś, czego ci brakowało. Dlatego
uważam, że miłość naprawdę
objawia się w czasie cierpienia.

• Św. Josemaría:

Powiedz im, że Pan w niebie jest ich
Ojcem i że czas, by kochać jest krótki,
niech kochają tutaj i że miłość
objawia się poprzez ból.



• Napis:

Miłość objawia się poprzez ból.

• Kyet Marie Mutinga:

Bardzo mi pomogło to, że mogę
ofiarować moje cierpienie za
nawrócenie mojego męża. Dziś
jestem szczęśliwa, ponieważ on to
rozumie i czasami mnie budzi i
mówi, że jest czas na różaniec i
często odmawiamy go razem.

• Św. Josemaría:

Napełnia mnie duma, gdy widzę was
wszystkich na całym świecie. Ludzi,
którzy zanieśli doktrynę i ziarno
Pana we wszystkie zakątki świata.
Wszędzie, do ludzi wszystkich ras i
wszędzie ziarna te zapuściły
korzenie. Tak że jestem naprawdę
dumny. Wydaje mi się, że widzę – tak
wiem to – że oglądam film – bardzo
piękny, uroczy, jasny i kolorowy,
bardzo różnorodny.



• Andrew Tucker:

Prowadzę zespół piłkarski i zajmuję
się całkiem wieloma sprawami
związanymi z piłką nożną. W
związku z tym mam naprawdę
okazję, by ich poznać, by im
pomagać, zachęcać ich, by się dobrze
uczyli, by pracowali ciężko i uczciwie
i tak dalej, a także by byli
zdyscyplinowani.

• Hubert Muhemeri:

Nic nie ginie bez śladu. Muszę robić
jak najlepiej wszystko tu, gdzie
jestem, wykorzystując te niewielkie
środki, jakie mam.

• Pierluigi Bartolomei:

To, czego nauczyłem się od św.
Josemaríi, to to, by stawiać sobie
wysokie cele i mówić: „Pomyśl, że to
zależy od ciebie, zostaw po sobie
ślad, nie pozwól, żeby twoje życie
było bezowocne, możesz zmienić



reguły tej gry, czy to sam, czy
wspólnie z innymi, ale przede
wszystkim to zależy od ciebie”.

• Ashish Turkey:

Tworzę grupę, która nazywa się
„Aspire to inspire” – „Pragnienie
inspiracji”. Dzięki tej grupie chcę
zachęcać innych ludzi w naszym
środowisku, dzięki temu możemy
prowadzić dobrze swoje życie ku
Bogu, ku świętości i możemy być
doskonałymi ludźmi.

• Św. Josemaría:

Rozsiewajcie pokój i radość wszędzie.
Nie mówcie o nikim złego słowa.
Umiejcie iść ramię w ramię z tymi,
którzy nie myślą tak, jak wy. Nikogo
nie traktujcie źle. Bądźcie braćmi
wszystkich, siewcami pokoju i
radości.

• Napis:



Wezwani do miłości.

• Oskari Juurikkala:

Jestem bardzo wdzięczny Bogu,
ponieważ wiara nadaje sens
wszystkiemu, co w życiu robię,
ponieważ daje mi radość i pokój i
ponieważ mogę ją przekazać innym.

• Jaija Juurikkala:

Jako matka, potrafię dostrzec,
usłyszeć i poczuć, że mój syn jest
szczęśliwy. Szczęśliwy dzięki życiu
jakie prowadzi i swemu wyborowi. I
dlatego ja też jestem szczęśliwa
dzięki wyborowi, jakiego dokonał.

• Napisy końcowe:

Reżyseria - Juan Martín Ezratty

Produkcja - Manuel Sánchez Hurtado

Scenariusz - Juan Martín Ezratty

Zdjęcia - Eugenio Marzorati



Produkcja - Juan Narbona, Juan
Pablo Cannata

Produkcja wykonawcza -

- Wielka Brytania - Jack Valero,
Andrew Soane, Eileen Cole

- Indie – Mariano Iturbe, Luis Ponz,
Fatima Villanueva, Barbara Spencer,
Luis Carlos Molinero, Julián Vera

- Kongo – Jean Paul Muteba, Federico
Quirós Gil

- Włochy – Bruno Mastroianni,
Rosario Peris

- Finlandia – Cyril de Vaumas, Raúl
Barranco

- Peru – Enrique Seminario, Diana
Celi, Luis Cam

Asystent w Wielkiej Brytanii – Javier
Luque Sánchez

Edycja – Juan Martín Ezratty



Kierownik artystyczny – Adrio Prol

Grafika – Luis Miguel Guzmán

Muzyka – Antonio Pereyra Iraola

Audio Pre-mastering – Agustín Motta

Dźwięk – Arturo Cuadrado

Kolor – Julián de Luca, Lahay Digital
Solutions

Making of – Jhony Cubides Aguilera

Specjalna pomoc w Kongo – Edu
Burgueño, Jean Joseph Echarri

Transport w Kongo – Gophin Nuni

Specjalne podziękowania dla:

Antonio Tormo i jego zespołu Beta
Films za bezwarunkowe wsparcie
oraz za materiały z udziałem św.
Josemaríi.



Jorge Faccio za pomoc w logistyce
podróży oraz w sprawie zaginionych
bagaży.

Modeste Mutingi za ułatwienia w
uzyskaniu pozwolenia na realizację
zdjęć w Kongo.

Jorge Maestro, Pabla Cullela za
doradztwo scenariuszowe.

Gabriela Lahaye, Raimunda Basano,
Mariana Panucciego za doradztwo
techniczne.

Felipe’a Giloteaux, Sanny Liljander,
Lujána Renziego, Patriciii
Maldonado, Cristiny Rajoli, Fausto
Garcíi za tłumaczenia.

Ville Askeli Juurikkali za zdjęcia w
Finlandii.

• Napis

Zdjęcia Św. Josemaríi, Jana Pawła II i
Benedykta XVI przekazane przez
Fundación Beta Films.



• Napis
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